
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2018

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO

z dnia 31 stycznia 2018 r.

     Sesja  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  odbyła  się  w  sali  numer  19  Urzędu  Miasta  przy 

ul. Wolności 18 w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 12.30 do godz. 14.20.

Ad 1

     Otwarcia XXXV sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonał jej Przewodniczący pan Radosław 

Kędzia.  Powitał  zgromadzonych:  Radnych  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  (załącznik  nr  1), 

Burmistrza Wąbrzeźna pana Leszka Kawskiego, gości (załącznik nr 2) –  prezesów spółek 

miejskich, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, dyrektora MOPS, dyrektora WDK, 

dyrektora  WCPTiIS,  pracowników  Urzędu  Miasta,  panią  Mariolę  Frankowską  Skarbnika 

Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Joannę Rzepińską Radcę Prawnego 

Urzędu Miasta oraz Komendanta Straży Miejskiej. Powitał także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej.

Ad 2

     Prowadzący  obrady  pan  Radosław  Kędzia  na  podstawie  listy  obecności,  stwierdził 

quorum.  W  posiedzeniu  nie  uczestniczył:  radny  Karol  Eichberger  oraz  pan  Sławomir 

Jabłoński, których nieobecność została usprawiedliwiona.

Ad 3

     Pan Radosław Kędzia poinformował, że z protokołem z XXXIV sesji Rady Miasta radni 

się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodniczący Rady stwierdził, iż 

został przyjęty bez uwag w brzmieniu, w jakim został sporządzony.
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Ad 4

    Przewodniczący Rady odczytał propozycję porządku obrad.

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta.

4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym.

6. Informacja Przewodniczących stałych Komisji Rady Miasta na temat realizacji planów 

pracy w roku 2017.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta,  dotycząca  realizacji  planu  pracy  w roku 

2017.

8. Interpelacje.

9. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta 

Wąbrzeźno na lata 2018-2030 (druk nr 213.2018),

b) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  budżetu  miasta  na  2018  rok  (druk  nr 

214.2018),

c) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

(druk nr 215.2018),

d) sieci prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno publicznych przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych (druk nr 216.2018),

e) powołania Spółdzielni Socjalnej „BAZA” (druk nr 217.2018),

f) przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018 – 2020 (druk nr 218.2018),

g) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok (druk nr 219.2018),

h) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  wieloletniego  planu  rozwoju 

i modernizacji  urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-

2018 będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów 

i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie (druk nr 220.2018).

10.   Przyjęcie sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2017.

11.   Odpowiedzi na interpelacje.

12.    Zapytania i wolne wnioski.

13.   Zamknięcie XXXV sesji Rady Miasta.     
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Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przy 13 głosach „za”.

Ad 5

   Pan Leszek Kawski zapoznał z  Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres od  

20 grudnia 2017 roku  do 29 stycznia 2018 roku. – załącznik nr 3.

Ad 6

    Pan Radosław Kędzia poinformował,  że przewodniczący stałych komisji  Rady miasta 

Wąbrzeźno złożyli na jego ręce informacje na temat realizacji planów pracy w roku 2107. 

Oznajmił,  że  każdy  z  radnych  otrzymał  w  materiałach  na  XXXV  sesję  wszystkie 

sprawozdania  przygotowane  przez  przewodniczących  stałych  komisji  Rady  w  celu 

zapoznania.  Wobec  braku  pytań  pan  Radosław  Kędzia  oświadczył,  że  informacja 

przewodniczących stałych komisji  Rady Miasta dotycząca realizacji  planów pracy w roku 

2017 została przyjęta.

Ad 7

   Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  przekazał,  że  wszyscy  radni  otrzymali 

przygotowaną przez przewodniczącego rady informację dotyczącą realizacji planu pracy Rad 

Miasta w roku 2017. Wobec braku pytań pan Radosław Kędzia oświadczył, że informacja 

przewodniczącego  Rady  Miasta  dotycząca  realizacji  planu  pracy  w  roku  2017  została 

przyjęta.

Ad 8

Nie zgłoszono żadnych interpelacji.

Ad 9

    Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia poinformował, że wszystkie projekty uchwał 

wniesione na XXXV sesję Rady zostały omówione i zaopiniowane przez wszystkie komisje 

Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 29 stycznia 2018 roku.
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Ad 9a 

    Pan Radosław Kędzia odczytał projekt uchwały. Poinformował, że omawiany projekt łączy 

się z kolejnym projektem porządku XXXV sesji Rady.

   Pan Radosław Kędzia oznajmił, że zmiana WPF dotycz następujących przedsięwzięć:

1) Modernizacja oświetlenia ulicznego zostaje przesunięta do realizacji  na lata 2020-2021, 

w związku z  koniecznością  zapewnienia  w 2019 roku środków na  zadania,  przy których 

możliwe jest uzyskanie dofinansowania;

2)  Rewitalizacja  zdegradowanych terenów miasta-Góra Zamkowa zwiększenie  wydatków 

w 2018 r. o kwotę 15.000,00 zł, na przygotowanie dokumentacji do złożenia wniosku;

3)  Budowa  systemów  fotowoltaicznych  z  udziałem  środków unijnych  na  lata  2018-2021 

z zabezpieczeniem w 2018 r. kwoty 10.000,00 zł na przygotowanie wniosku aplikacyjnego 

i studium;

4) Przebudowa ulic Mickiewicza, Słowackiego, Krasińskiego i Targowej-zmniejszenie kwoty 

wydatku do 2.580.693,00 zł w związku z przekazaniem do realizacji części zadania do spółki 

MZECWiK;

5)  Przebudowa  obiektów  sportowych-zwiększenie  wydatku  w  2019  roku  do  kwoty 

7.107.873,00 zł w związku  z otrzymaniem ostatecznych poprawek do projektu;

6)  Modernizacja  dróg  gminnych-zmiana  kwot  wydatkowanych  w  poszczególnych  latach 

w związku z potrzebą zabezpieczenia środków na zadaniach priorytetowych;

7)  Infostrada  Pomorza  i  Kujaw  II-projekt  partnerski-zwiększenie  kwoty  przedsięwzięcia 

w 2018 r. o 134,00 zł, tj. o środki niewykorzystane w 2017 r.

Uchwała nr XXXV/212/18 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2018-2013 została przyjęta jednogłośni przy 

13 głosach „za”- załącznik nr 4.

Ad 9 b

   Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia odczytał projekt uchwały i poprosił Burmistrza 

Wąbrzeźna o zabranie głosu.
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  Pan Leszek Kawski poinformował, że budżet miasta jest materią, która ciągle ulega zmianą 

w zależności do aktualnych potrzeb i zamierzeń. Zaznaczył, że zmiany w budżecie w dużym 

stopniu uzależnione są od konkursów ogłaszanych przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego  w  ramach  programów  Regionalnego  Programu  Operacyjnego. 

W  związku  z  powyższym  pracownicy  Urzędu  Miasta  na  bieżąco  muszą  dostosowywać 

wszelkiego rodzaju dokumenty oraz projekty do wymogów określonych przez urzędników 

Urzędu Marszałkowskiego, a także innych instytucji. 

   Następnie pan Leszek Kawski oznajmił, że  zmiany ujęte w planie dochodów zmniejszają 

budżet łącznie o kwotę 763.165,00 zł i dotyczą:

1) zmniejszenia  dochodów  z  tytułu  dotacji  na  przebudowę  drogi  Mickiewicza, 

Słowackiego, Targowej  i Krasińskiego o kwotę 1.623.680,00 zł,

2) zwiększenia dochodów o planowane wpływy ze sprzedaży terenów po wyburzeniu 

zdewastowanego zasobu mieszkaniowego o kwotę 842.155,00 zł,

3) zwiększenia  wpływów  środków  zewnętrznych-budowa  systemów  fotowoltaicznych 

o kwotę 7.650,00 zł,

4) zwiększenia  wpływów  za  środków  zewnętrznych-Rewitalizacja  Góry  Zamkowej 

- o kwotę 10.710,00 zł.

Zmiany ujęte w planie wydatków zmniejszają budżet łącznie o kwotę 763.165,00 zł i dotyczą:

1) wprowadzenia  wydatku  na  dojazd  mieszkańców  na  lodowisko  w  Radzyniu 

Chełmińskim na kwotę 5.000,00 zł,

2) zmniejszenia  wydatków  na  przebudowę  ul.  Mickiewicza,  Słowackiego,  Targowej 

i  Krasińskiego  w  związku  z  nie  otrzymaniem  dofinansowania  i  w  konsekwencji 

przekazaniem  budowy  kanalizacji  deszczowej  do  Spółki  MZECWiK  o  kwotę 

781.525,00 zł,

3) zwiększenia  wydatków dotacyjnych  na  Infostradę  Pomorza  i  Kujaw II  w związku 

z nie zrealizowaniem wydatku w 2017 r. o kwotę 134,00 zł,

4) zwiększenia wydatków na usługę Internetu w ramach utrzymania projektów o kwotę 

2.500,00 zł,

5) zwiększenia wydatków o kwotę  3.500,00 zł z tytułu dowozu dzieci do Dębowej Łąki 

w związku  z zajęciami wczesnego wspomagania rozwoju dziecka,

6) przesunięcia  między  paragrafami  wydatków  MZUK  w  kwocie  30.000,00  zł  na 

utrzymanie zieleni oraz z wynagrodzeń dla pracowników interwencyjnych w kwocie 

łącznej  200.000,00  zł  cel  zabezpieczenia  środków  na  zlecenie  realizacji  zadań 

spółdzielni socjalnej,
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7) zwiększenia wydatków na instalacje urządzeń OZE-fotowoltaiki w ramach projektów 

unijnych na przygotowanie wniosku w kwocie łącznej 10.000,00 zł,

8) zwiększenia wydatków związanych z przygotowaniem wniosku na rewitalizację Góry 

Zamkowej z środków zewnętrznych na kwotę łączną 15.000,00 zł,

9) przesunięcia drobnych zakupów inwestycyjnych w MZUK na łączną kwotę 27.600,00 

zł z wydatków inwestycyjnych na wydatki bieżące, w związku ze zmianą przepisów 

o podatku dochodowym, które stanowią,  że środek trwały to taki,  którego wartość 

przekracza kwotę 10.000,00 zł,

10) zmniejszenia  wydatków w urzędzie  w pozycjach,  które w wyniku zawarcia  umów 

stanowią kwoty niższe niż planowano łącznie o kwotę 20.274,00 zł.

Uchwała Nr XXXV/213/18 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2018 rok 

została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za”- załącznik nr 5.

Ad 9c

    Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 

4 lutego 2011 roku o opiece nad dziećmi w wieku do 3 lat wójt, burmistrz lub prezydent 

miasta  właściwy  ze  względu  na  miejsce  prowadzenia  żłobka  lub  klubu  dziecięcego  ma 

obowiązek  prowadzi  rejestr  żłobków i  klubów dziecięcych.  Dodał,  że  za  powyższy  wpis 

gmina  może  pobierać  opłatę,  która  nie  może  być  wyższa  niż  1.000,00  zł.  Oznajmił,  że 

w  Gminie  Miasto  Wąbrzeźno  opłata  za  wpis  do  rejestru  żłobków  i  klubów  dziecięcych 

wynosiła będzie 99,00 zł. 

Uchwała Nr XXXV/214.18 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru 

żłobków i klubów dziecięcych została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” 

-załącznik nr 6.

Ad 9 d

  Pan Radosław Kędzia poinformował, że ustala się sieć prowadzonych przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych:

1. Przedszkole Miejskie „Bajka” w Wąbrzeźnie, ul. Żeromskiego 11 oraz ul. Tysiąclecia 2a , 

87-200 Wąbrzeźno;
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2. Oddziały  przedszkolne w Szkole Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II  w Wąbrzeźnie,  

ul. Wolności 30, 87-200 Wąbrzeźno;

3.  Oddziały  przedszkolne  w  Szkole  Podstawowej  nr  3  im.  Edmunda  Wojnowskiego  

w Wąbrzeźnie, ul. Tysiąclecia 1, 87-200 Wąbrzeźno.

  Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Wąbrzeźna.

  Poinformował, że traci moc uchwała Nr XXIII/158/04 Rady Miejskiej w Wąbrzeźnie z dnia 

8  listopada  2004  r.  w  sprawie  ustalenia  sieci  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów 

przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  w  Gminie  Miasta  Wąbrzeźno.

     Pan Leszek Kawski poinformował, że pragnie do powyższego projektu uchwały wnieść 

poprawkę polegającą na zmianie treści § 1 w następującym brzmieniu:

 „§ 1. Ustala się sieć prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno publicznych przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych:

1) Przedszkole Miejskie „Bajka” w Wąbrzeźnie, ul. Żeromskiego 11 oraz ul. 

Tysiąclecia 2a , 87-200 Wąbrzeźno;

2) Oddziały przedszkolne w Szkole Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w 

Wąbrzeźnie ul. Wolności 30, 87-200 Wąbrzeźno;

3) Oddziały przedszkolne w Szkole Podstawowej nr 3 im. Edmunda Wojnowskiego 

w Wąbrzeźnie, ul. Tysiąclecia 1, 87-200 Wąbrzeźno.”

      Poprzednie brzmienie:

„§ 1. Ustala się sieć prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno publicznych przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych:

1) Przedszkole Miejskie „Bajka” w Wąbrzeźnie, ul. Żeromskiego 11 oraz ul. 

Tysiąclecia 2a , 87-200 Wąbrzeźno;

2) Oddziałach przedszkolnych w Szkole Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w 

Wąbrzeźnie ul. Wolności 30, 87-200 Wąbrzeźno;

3) Oddziałach przedszkolnych w Szkole Podstawowej nr 3 im. Edmunda 

Wojnowskiego w Wąbrzeźnie, ul. Tysiąclecia 1, 87-200 Wąbrzeźno.”
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   Następnie pan Leszek Kawski przekazał, że powyższy projekt uchwały otrzymał pozytywną 

opinię Kuratora Oświaty.

Poprawka wniesiona przez Burmistrza Wąbrzeźna zostały przyjęte jednogłośnie przez 

radnych Rady Miasta Wąbrzeźno przy 13 głosach „za”.

    Uchwała Nr XXXV/215/18 w sprawie sieci prowadzonych przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych została przyjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 7.

Ad 9e

   Przewodniczący  Rady pan  Radosław Kędzia  odczytał  projekt  uchwały.  Następnie  pan 

Radosław Kędzia oznajmił,  że powołuje się Spółdzielnie Socjalną pod nazwą Spółdzielnia 

Socjalna  „BAZA”  z  siedzibą  w  Wąbrzeźnie.  Gmina  Miasto  Wąbrzeźno  obejmuje 

w powyższej spółdzielni trzy udziały członkowskie o łącznej wartości 1.800,00 zł oraz wpłaci 

wpisowe w wysokości 87,00 zł,  zgodnie z terminami wskazanymi w Statucie Spółdzielni. 

Członkami założycielskimi Spółdzielni Socjalnej „BAZA” są:

1) Gmina Miasto Wąbrzeźno,

2) Stowarzyszenie „Otwarte  drzwi” z siedzibą w Wąbrzeźnie,  wpisane do Krajowego 

Rejestru Sądowego pod nr 0000640446.

    Pan  Leszek  Kawski  oznajmił,  że  powołana  na  mocy  uchwały  Spółdzielnia  Socjalna 

„BAZA”  będzie  zatrudniała  osoby  bezrobotne  zarejestrowane  w  Powiatowym  Urzędzie 

Pracy. Spółdzielnia zapewni stałe stanowiska pracy dla osób bezrobotnych. Następnie pan 

Leszek  Kawski  przekazał,  że  powołana  Spółdzielnia  Socjalna  „BAZA”  będzie  musiała 

funkcjonować przez okres  co najmniej  dwóch lat.  W pierwszym roku działalności  będzie 

dotowana  ze  środków  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego. 

Spółdzielnia  Socjalna  będzie  otrzymywała  dotacje  na  pokrycie  części  wynagrodzeń 

zatrudnianych  osób,  zakup  sprzętu  na  utworzenie  danego  stanowiska  pracy.  Na  jedno 

stanowisko  pracy  Spółdzielnia  może  otrzymać  24  tys.  zł  dofinansowania.  Ponadto 

Spółdzielnia otrzyma refundację kosztów w zakresie obsługi finansowej, a także w zakresie 

wynajęcia pomieszczeń.

   Pan Leszek Kawski przekazał,  że jednym z istotnych powodów powołania Spółdzielni 

Socjalnej  jest  konieczność  realizacji  określonych  wskaźników  zapisanych  w  Programie 

Rewitalizacji  Miasta  na  lata  2016-2023  zatwierdzonym  przez  Zarząd  Województwa 
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Kujawsko-Pomorskiego w zakresie między innymi tworzenia nowych miejsc pracy na tzw. 

obszarze  zdegradowanym.  Powołanie  Spółdzielni  Socjalne  gwarantuje  utworzenie  co 

najmniej pięciu nowych miejsc pracy i tym samym osiągnięcia zdeklarowanych w Programie 

Rewitalizacji Miasta na lata 2016-2023 wskaźników na tzw. obszarze zdegradowany.

Następnie  pan Leszek Kawski  oznajmił,  że  wierzy,  iż  Spółdzielnia  Socjalna  „BAZA” nie 

będzie  funkcjonowała  jedynie  przez  okres  dwóch  lat  lecz  znacznie  dłużej.  Dodał,  że 

Spółdzielnia  Socjalna „BAZA” ma szansę długiego funkcjonowania na rynku i  świadczyć 

swoje usługi w zależności do potrzeb i oczekiwań odbiorców. 

   Pan Leszek Kawski  poinformował,  że obowiązujące obecnie przepisy prawa w dużym 

stopniu preferują spółdzielnie socjalne w zakresie pozyskiwania rynków pracy. Oznajmił, że 

instytucje publiczne organizując określony przetarg mają obowiązek w pierwszej kolejności 

skierować się do spółdzielni socjalnych. Następnie w drodze negocjacji możliwe jest zlecenie 

danej spółdzielni socjalnej określonego zakresu zadań. 

   Pan Leszek Kawski przekazał,  że Gmina Miasto Wąbrzeźno może w drodze negocjacji 

zlecić  powołanej  Spółdzielni  Socjalnej  „BAZA” cześć  zadań  wykonywany obecnie  przez 

pracowników Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych. Zaznaczył, że przekazanie pewnego 

zakresu  zadań  Miejskiego  Zakładu  Usług  Komunalnych  na  rzecz  Spółdzielni  Socjalnej 

„BAZA” nie oznacza chęci jego likwidacji. Dodał, że Miejski Zakład Usług Komunalnych 

ma  swoje  stałe  zadania  w  zakresie  remontów  oraz  napraw  mienia  komunalnego  i  jest 

niezbędny i potrzebny w Gminie Miasto Wąbrzeźno. 

Następnie  pan Leszek  Kawski  oświadczył,  że  osoby zatrudnione  w Spółdzielni  Socjalnej 

„BAZA” nie będą wykonywał zleconych zadań drożej niż inne podmioty funkcjonujące na 

rynku.  Wyjaśnił,  że  Gmina  Miasto  Wąbrzeźno  będzie  egzekwowała  od  pracowników 

Spółdzielni  Socjalnej  „BAZA”  takiej  samej  jakości  świadczonej  pracy  jaką  wykonywali 

pracownicy Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych.

   Pan Leszek Kawski poinformował, że prace związane z przygotowaniem projektu uchwały 

w  sprawie  powołania  Spółdzielni  Socjalnej  „BAZA”  miały  bardzo  dynamiczny  przebieg 

i  trwały  do  ostatniego  dnia  przed  XXXV  sesją.  Dodał,  że  w  przygotowaniu  projektu 

uchwały  pomagało  Stowarzyszenia  Kuajwsko-Pomorski  Ośrodek  Wspierania  Inicjatyw 

Pozarządowych  „TŁOK”  działające  w  imieniu  Marszałka  Województwa  Kujawsko-

Pomorskiego.  Współpraca  Radców  Prawnych  Urzędu  Miasta  oraz  przedstawicieli 

Stowarzyszenia Kuajwsko-Pomorski Ośrodek Wspierania Inicjatyw Pozarządowych „TŁOK” 

pozwoliła  na  przygotowanie  ostatecznej  wersji  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania 

Spółdzielni Socjalnej „BAZA”. 
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   Pan Leszek Kawski  poinformował,  że pragnie wnieść do projektu uchwały w sprawie 

powołania Spółdzielni Socjalnej „BAZA” następujące poprawki:

   W  uchwale  §  2.  otrzymuje  brzmienie:  „§  2  Gmina  Miasto  Wąbrzeźno  obejmuje 

w Spółdzielni, o której mowa w § 1, trzy udziały członkowski o łącznej wartości 1.800,00 zł 

oraz wpłaci wpisowe w wysokości  87,00 zł,  zgodnie z terminami wskazanymi w Statucie 

Spółdzielni.

W Statucie Spółdzielni Socjalnej „BAZA” stanowiącym załącznik do uchwały:

§ 8 pkt 4 otrzymuje brzmienie: 

„PKD 55.20.Z Obiekty noclegowe  turystyczne i miejsca krótkotrwałego zakwaterowania;”,

„PKD 56.10.A Restauracje i inne stałe placówki gastronomiczne;”,

„PKD 88.91.Z Opieka dzienna nad dziećmi;”,

„PKD  88.99.Z  Pozostała  pomoc  społeczna  bez  zakwaterowania  gdzie  indziej 

niesklasyfikowana;”,

„PKD 53.20.Z Pozostała działalność pocztowa i kurierska;”,

„PKD 13.93.Z Produkcja dywanów i chodników;”

„PKD 77.21.Z Wypożyczanie i dzierżawienie sprzętu sportowo-rekreacyjnego;”

„PKD 68.20.Z Wynajem i zarządzanie nieruchomościami własnymi lub dzierżawionymi.”

§ 27 pkt 1 otrzymuje brzmienie:

„ § 27 pkt 1. Wysokość udziału wynosi  600 zł.”

Poprawki wniesione przez Burmistrza Wąbrzeźna zostały przyjęte jednogłośnie przez 

radnych Rady Miasta Wąbrzeźno przy 13 głosach „za”.

    Pan  Radosław  Kędzia  zapytał  Burmistrza  Wąbrzeźna  czy  dofinansowanie  udzielone 

Spółdzielni Socjalnej przez Urząd Marszałkowski Województwa Kujawsko-Pomorskiego jest 

bezzwrotne  ?  czy  obwarowane  jest  warunkiem  funkcjonowania  Spółdzielnie  przez  okres 

dłuższy niż dwa lata ?.

     Pan Leszek Kawski przekazał, że Spółdzielnia Socjalna musi funkcjonować na rynku dwa 

lata, wówczas nie ma obowiązku zwracania otrzymanego dofinansowania. Dodał, że jeżeli 

z  różnych  powodów  nastąpiłby  upadek  Spółdzielni  Socjalnej  przed  upływem  dwóch  lat 

działalności  to  wówczas  jej  członkowie  do  wysokości  swoich  udziałów ręczą  majątkiem. 
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Ponadto swoim majątkiem ręczy Zarząd Spółdzielni Socjalnej a następnie jej założyciele do 

wysokości własnych  udziałów. 

   Pan Radosław Kędzia oznajmił, że w  Programie Rewitalizacji Miasta na lata 2016-2023 

wpisano  jeden  tzw.  obszar  zdegradowany.  Następnie  pan  Radosław  Kędzia  zapytał 

Burmistrza  Wąbrzeźna  czy  w  celu  realizacji  zadeklarowanych  w  Programie  wskaźników 

osoby  zatrudnione  w  Spółdzielni  Socjalne  muszą  zamieszkiwać  w  tzw.  obszarze 

zdegradowanym ? czy mogą mieszkać w dowolnym miejscu na terenie Wąbrzeźna ?.

   Pan Leszek Kawski przekazał, że osoby zatrudnione w Spółdzielni Socjalnej „BAZA” mogą 

zamieszkiwać  w dowolnej  części  Wąbrzeźna.  Dodał,  że  wskaźniki  zapisane  w Programie 

Rewitalizacji  Miasta  na  lata  2016-2023  muszą  zostać  osiągnięte  w  tzw.  obszarze 

zdegradowanym. 

   Pan Radosław Kędzia zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy nie obawia się zarzutów ze strony 

przedsiębiorców  wykonujących  podobną  działalność,  że  powołanie  Spółdzielni  Socjalnej 

„BAZA” może złamać zasadę  dobrej  konkurencji  na rynku ?.  Zaznaczył,  że  Spółdzielnia 

Socjalna  otrzymując  w  pierwszych  dwóch  latach  swojej  działalności  różnego  rodzaju 

dofinansowanie może obniżać ceny swoich usług.

    Pan  Leszek  Kawski  poinformował,  że  Gmina  Miasto  Wąbrzeźno  zleci  Spółdzielni 

Socjalnej „BAZA” wykonywanie zadań, które nie były realizowane przez żaden inny podmiot 

zewnętrzny  tylko  przez  pracowników  interwencyjni  lub  robót  publicznych  zatrudnianych 

w Miejskim Zakładzie  Usług  Komunalnych  na  okres  dziewięciu  miesięcy  lub  dziesięciu 

miesięcy. Wyjaśnił, że osoby zatrudniono w Spółdzielni Socjalnej „BAZA” będą mogły być 

zatrudniane przez cały rok na umowę o pracę.

   Następnie pan Leszek Kawski przekazał,  że jeśli  przedsiębiorca na mocy porozumienia 

z  Powiatowym Urzędem Pracy zatrudni  pięciu  pracowników interwencyjnych,  za których 

otrzyma dofinansowanie przez określony okres w kwocie 600 zł do każdego etatu również 

może  stać  się  bardziej  konkurencyjny  na  rynku.  Oznajmił,  że  każdy  przedsiębiorca  lub 

instytucja może korzystać z różnego rodzaju preferencji i dofinansowania swojej działalności. 

Zaznaczył, że zadanie przekazane do Spółdzielni Socjalnej „BAZA” nie były wykonywane 

przez żaden podmiot zewnętrzny. 

    Pan Maja Zielińska zapytała Burmistrza Wąbrzeźna czy fakt obowiązku przy ogłaszaniu 

przetargów przez instytucje publiczne w pierwszej kolejności występowania do Spółdzielni 

Socjalnych nie zakłóci pewnej konkurencyjności na rynku ?.
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   Pan Leszek Kawski poinformował, że jeżeli instytucja publiczna pragnie zlecić określone 

zadanie podmiotowi zewnętrznemu,  a dana Spółdzielnia  Socjalna powyższe zadanie może 

zrealizować to w pierwszej kolejności  zaprasza do negocjacji  taką spółdzielnię.  Następnie 

w drodze negocjacji ustala ze Spółdzielnią Socjalną cenę świadczonej usługi, która nie może 

być wyższa od cen występujących na rynku. Jeżeli dana Spółdzielnia Socjalna zadeklaruje 

wykonanie  usługi  za  cenę  wyższą  niż  występująca  na  rynku to  umowa nie  może  zostać 

podpisana.

   Pan Zbigniew Markiewicz przekazał, że uchwała w sprawie  Spółdzielni Socjalnej „BAZA” 

jest  bardzo  istotną  kwestią  ponieważ  powołuje  do  życia  podmiot,  którego  wcześniej 

w Wąbrzeźnie jeszcze nie było. Dodał, że istnieje wiele dużo mniejszych gmin i miejscowości 

od  Wąbrzeźna  gdzie  z  powodzeniem  Spółdzielnie  Socjalne  funkcjonują.  Oznajmił,  że 

powodem  niewywołania  tematu  utworzenia  Spółdzielni  Socjalnej  w  Wąbrzeźnie  do  dnia 

dzisiejszego  był  brak  odpowiedniej  osoby,  która  wierzyłaby  w  powodzenie  takiego 

przedsięwzięcia oraz byłaby gotowa podjąć działania zmierzające do ostatecznego powstania 

i skutecznego funkcjonowania powyższego podmiotu. Następnie pan Zbigniew Markiewicz 

oznajmił, że nie podziela obaw przedstawionych przez przewodniczącego rady dotyczących 

działalności  Spółdzielni  Socjalnej.  Zaznaczył,  że  bardzo  duży  wpływ  na  powodzenie 

Spółdzielni Socjalnej będzie posiadał lider zarządzający podmiotem oraz osoby zatrudnione, 

które będą realizować zadania i świadczyć różnego rodzaju usługi. Ponadto pan Zbigniew 

Markiewicz  przekazał,  że  odwiedzając  funkcjonujące  Spółdzielnie  Socjalne  podczas 

zorganizowanego w tym celu wyjazdu można było usłyszeć od osób tam działających ile 

różnego  trudności  i  przeszkód  musieli  pokonać  i  przezwyciężyć.  Dodał,  że  sukces  danej 

Spółdzielni  Socjalnej  w  dużej  mierze  zależy  od  osobowości  i  charakteru  lidera,  który 

jest  zaangażowany  w  działalność  podmiotu  oraz  zaangażowania  osób  zatrudnionych  do 

wykonywania  zleconych  zadania.  Podkreśli,  że  duży  wpływ  na  powodzenie  Spółdzielni 

Socjalnej mają dobre relacje z władzami miasta oraz instytucjami samorządowymi. 

   Pan Zbigniew Markiewicz przekazał, że należy pamiętać, iż zadania zlecone przez Gminę 

Miasto  Wąbrzeźno  będą  stanowił  wyłącznie  część  działalności  Spółdzielni  Socjalnej. 

Oznajmił, że liderzy Spółdzielni Socjalnej „BAZA” prowadzą rozmowy z przedsiębiorcami 

w przedmiocie pozyskiwania kolejnych rynków pracy. Zaznaczył, że istnieją niszowe sektory 

na rynku, które z powodzeniem mogą zostać zagospodarowane przez Spółdzielnie Socjalną 

„BAZA”. Oznajmił, że pracownicy Spółdzielni Socjalnej realizując zlecone zadania muszą 

wykazywać  się  dużą  jakością  świadczonych  usług.  Następnie  pan  Zbigniew  Markiewicz 
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przekazał, że należy z optymizmem patrzeć na działalność powoływanej Spółdzielni Socjalnej 

„BAZA” i życzyć jej liderom powodzenia.

   Pan Leszek Kawski przekazał, że nie zawsze zgadza się ze daniem lub uwagami radnego 

pana Zbigniewa Markiewicza. Oznajmił, że w dniu dzisiejszym pragnie podziękować panu 

Zbigniewowi  Markiewiczowi  za  trafność  swojej  wypowiedzi  w  przedmiocie  powołania 

Spółdzielni  Socjalnej  „BAZA”  w  Wąbrzeźnie.  Zaznaczył,  że  całkowicie  zgadza  się 

z  powyższą  wypowiedzią  pana  Zbigniewa  Markiewicza  i  bardzo  serdecznie  dziękuję  za 

udzielone wsparcie w przedmiocie powołania Spółdzielni Socjalnej „BAZA”.

Uchwała Nr XXXV/216/18 w sprawie Powołania Spółdzielni Socjalnej „BAZA” została 

przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 8.

Ad 9 f

   Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia odczytał projekt uchwały i poinformował, że 

projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018-2020 został przygotowany 

przez panią Dorotę Gumułę Dyrektor Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki Terapii i Integracji 

Społecznej. Następnie pan Radosław Kędzia oznajmił, że do zadań własnych gminy należy co 

trzy lata tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie. 

Uchwała Nr XXXV/217/18 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018-

2020została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 9.

Ad 9 g

   Prowadzący obrady odczytał  projekt  uchwały i  poinformował,  że wszyscy radni  Rady 

Miasta Wąbrzeźno otrzymali w materiałach na XXXV sesję plan pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2018 rok w celu zapoznania.

Uchwała Nr XXXV/218/18 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 

rok została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 10.

Ad 9h

    Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia poinformował,  że w trakcie  prowadzenia 

działalności  gospodarczej  zaistniała  konieczność  realizacji  dodatkowych  zadań 
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inwestycyjnych,  które  nie  były  ujęte  w  planie  inwestycyjnym  na  lata  2016-2018. 

Konsekwencją realizacji dodatkowych zadań z uwagi na ograniczone możliwości finansowe 

było również przesunięcie, niektórych zadań na lata kolejne.

 Dotyczy to:

1. Budowy  kanalizacji  deszczowej  w  ulicy  Mickiewicza,  Słowackiego,  Krasińskiego 

i Targowej   w Wąbrzeźnie.

2. Przebudowy sieci wodociągowej w ulicy Mickiewicza i Słowackiego w Wąbrzeźnie.

3. Zmiany terminu wykonania zadania w poz. 2 WPI z roku 2017 na rok 2018 wraz ze 

zmianą wartości zadania z 50,0 tys. zł. na 69,0 tys. zł.

4. Modernizacji  przepompowni  ścieków  przy  ul.  Kruczej-inwestycję  tę  wykreślono 

z planu wieloletniego na lata 2016-2018. Inwestycja ta będzie rozpatrywana do ujęcia 

w WPI  w przyszłości.

Uchwała Nr XXXV/219/18 zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia wieloletniego 

planu rozwoju  i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na 

lata 2016-2018 będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie została przyjęta jednogłośnie 

przy 13 głosach za – załącznik nr 11.

Ad 10

   Pan Radosław Kędzia poinformował, że wszyscy radni w materiałach na XXXV sesję Rady 

Miasta otrzymali sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2017. Wobec braku pytań pan 

Radosław Kędzia oświadczył, że otrzymali sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie  oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 

2017 zostało przyjęte.

Ad 11

    W związku z brakiem złożonych interpelacji Burmistrz Wąbrzeźna nie udzielał odwiedzi.

Ad 12

   Pan Leszek Kawski poinformował, że w dniu 30 stycznia br., w miejscowości Płużnica 

odbyło  się  spotkanie  z  głównym wykonawcą  przebudowy drogi  nr  548  od  miejscowości 

Wąbrzeźno  do miejscowości  Stolno.  Spotkanie  zorganizowane  zostało  na  wniosek  Wójta 
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Gminy  Płużnica.  Podczas  spotkania  padło  bardzo  wiele  krytycznych  uwag  dotyczących 

prowadzonych  robót  drogowych.  Następnie  pan  Leszek  Kawski  oznajmił,  że  wykonawca 

powyższego  zadania  oświadczył,  iż  odcinek drogi  od  miejscowości  Wąbrzeźno  do węzła 

autostradowego w miejscowości Lisewo zostanie oddany do użytku do końca czerwca 2018 

roku.

   Pan Marcin Lewicki przekazał, że na ulicy Mickiewicza przy skrzyżowaniu z ulicą Żwirki 

i  Wigury znajduje się przejście  dla pieszych.  Następnie pan Marcin Lewicki  oznajmił,  że 

powyższe  przejście  dla  pieszych  nie  posiada  oznakowania  w  postaci  pionowego  znaku 

drogowego. 

   Pan  Leszek  Kawski  poinformował,  że  każde  przejście  dla  pieszych  powinno  zostać 

oznakowane  znakami  poziomymi  oraz  pionowymi,  które  maja  na  celu  informować 

uczestników  ruchu  kołowego  o  istniejącym  przejściu.  Następnie  pan  Leszek  Kawski 

przekazał, że należy przy przejściu dla pieszych przy ul. Mickiewicza ustawić brakujący znak 

pionowy informujący o istniejącym przejściu dla pieszych.

   Pan Leszek Kawski oznajmił, że w całym kraju dochodzi do bardzo wielu niebezpiecznych 

zdarzeń na oznakowanych przejściach dla pieszych. Dodał, że otrzymano pismo od Ministra 

Spraw Wewnętrznych skierowane do miejscowości wyposażonych w monitoring miejski aby 

nagrywać  i  przekazywać  do  Policji  materiały  utrwalające  przypadki  zagrożeń  na 

oznakowanych  przejściach  dla  pieszych.  Oznajmił,  że  w  kilku  ostatnich  dniach  osoby 

obsługujące  monitoring  miasta  zarejestrowały  przypadki  niebezpiecznych  zachowań 

kierujących pojazdami na oznakowanych przejściach dla pieszych w Wąbrzeźnie. W związku 

z powyższym prowadzone są obecnie przygotowania aby w Wąbrzeźnie wszystkie przejścia 

dla pieszych wyposażyć w dodatkowe oznakowanie, które będzie widoczne w dzień i porze 

nocnej. 

     Pani  Maja  Zielińska  zapytała  Burmistrza  Wąbrzeźna,  na  których  oznakowanych 

przejściach dla pieszych w Wąbrzeźnie dochodziła do największych zagrożeń.

    Pan Leszek Kawski przekazał, że największe zagrożenia występowały na przejściach dla 

pieszych  zlokalizowanych  w  obrębie  szkół,  przedszkola,  przy  ul.  1  Maja,  przy 

ul. Chełmińskiej, a także przy ul. Grudziądzkiej na wysokości sklepu „Biedronka”.

    Pan Janusz Śmieszek przekazał, że w informacji o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie 

międzysesyjnym  zawarto  potrzebę  zakupu  elementów  tzw.  małej  architektury  tj.  koszy, 

stojaków,  ławek.  Oznajmił,  że  cześć  elementów  wyposażenia  koszy,  stojaków czy  ławek 

ulegają  szybkiej  korozji.  Następnie  pan  Janusz  Śmieszek  przekazał  aby  kolejne  zakupy 
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elementów małej architektury dokonywać u przedsiębiorców, którzy w odpowiedni sposób 

zabezpieczą poszczególne elementy wyposażenia przed korozją.

   Pan Leszek Kawski przekazał, że kosze zamontowane na terenie miasta nie są przeznaczone 

do odbierania nieczystości płynnych, logów itp. Oznajmił, że kosze zamontowane na terenie 

miasta służą do odbierania przede wszystkim nieczystości papierowych. Zaznaczył, że koszt 

wykonania koszy na śmieci z materiałów antykorozyjnych jest bardzo duży. Zaapelował do 

właścicieli sklepów aby nie wyrzucali nieczystości do koszy ulicznych. Dodał, że pracownicy 

Miejskiego  Zakładu  Usług  Komunalnych  przeprowadzą  kontrole  wszystkich  koszy 

zamontowanych na terenie miasta i wymienią uszkodzone, które nie nadają się do użytku. 

Ad 13

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia 

zamknął XXXV sesję Rady Miasta.

Protokół sporządził :

Jarosław Niedbała

                                                    Przewodniczący Rady

                                                      Radosław Kędzia
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